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Tisztelt Képviselő-testület! 

 
A fogászati alapellátást a Szép és Ép Fog Kft. (2225 Üllő, Kossuth Lajos u. 22., ügyvezető. dr. Jenei 
András fogszakorvos) végzi a 176/2017. (IX. 13.) képviselő-testületi határozat alapján. A körzetre jelenleg 
dr. Molnár Barna  fogorvos rendelkezik praxisengedéllyel.  Dr. Jenei András ügyvezető igazgató arról 
értesítette az önkormányzatot, hogy dr. Molnár Barna  2024. május 1. hatállyal lemondott és átruházta a 
praxisjogát dr. Fejer Krisztián Miklós fogorvos részére. 2024. április 1-től dr. Fejer Krisztián Miklós látja 
el a praxist tartós helyettesítéssel mindaddig, amíg a praxisjog nem kerül át a nevére, majd azt követően . 
előreláthatólag 2024. május 1-től, mint a praxis tulajdonosa fogja végezni a fogorvosi feladatot. 
Akadályoztatás esetén helyettesítő fogorvosokként dr. Molnár Barnát  és dr. Jenei Andrást jelölték meg. 
Minden egyéb körülmény, így a rendelési idő és az asszisztens személye változatlan marad. 
 
Fentiekre figyelemmel szükség van a feladat-ellátási szerződés módosítására 2024. április 1. hatállyal a 
helyettesítés vonatkozásában, majd a végleges praxisengedély birtokában előreláthatólag 2024. május 1. 
hatállyal. A vonatkozó jogszabályi előírások alapján  szükség van a helyettesítést ellátó, valamint a 
praxisjogot megszerezni kívánó dr. Fejer Krisztián Miklós fogorvos személyének elfogadására. Az önálló 
orvosi tevékenységről szóló 2000. évi II. törvény 2/A. § (2) bekezdése értelmében ki kell kérni a praxisjog 
engedélyezésére jogosult egészségügyi államigazgatási szerv véleményét is,  amely jelenleg az Országos 
Kórházi Főigazgatóság (OKFŐ). Az OKFŐ Alapellátásfejlesztési Igazgatóság OKFŐ/19173-2/2024. 
számú véleménye alapján dr. Fejer Krisztián Miklós fogorvosi körzetre szóló feladat-ellátási előszerződés, 
illetve feladat-ellátási szerződés megkötésére alkalmas.  
 
Fentiek alapján az alábbi határozati javaslatok kerültek előkészítésre:  
 

1.) H a t á r o z a t i   j a v a s l a t 
Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  

……2024. (III. 27.) határozata 
a fogorvosi feladatellátás változásáról  

 
Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-testület) 
tudomásul veszi dr. Jenei András, a Szép és Ép Fog Kft. (a továbbiakban: Szolgáltató)  - 2225 Üllő, 
Kossuth Lajos u. 22. – ügyvezető igazgatójának tájékoztatását, miszerint a természetben 2422 Mezőfalva, 
Semmelweis u. 1. sz. alatti 001041991 ÁNTSZ (070096052 FIN kódú) vegyes fogászati praxisban  2024. 
április 1-től a praxist – változatlan rendelési idő mellett - tartós helyettesítéssel a Szolgáltató 
alkalmazottja,  dr. Fejer Krisztián Miklós fogorvos látja el,  akinek személyét elfogadja.  



Elfogadja továbbá, hogy  akadályoztatása esetén a helyettesítő  fogorvosok dr. Molnár Barna és dr. Jenei 
András lesznek.  
 
A Képviselő-testület felhatalmazza Márok Csaba polgármestert arra, hogy a Szolgáltatóval  kötött 
feladat-ellátási szerződés  módosításáról gondoskodjon és a dokumentumot aláírja.  
 
Felelős: Márok Csaba polgármester 
Határidő:  2024. április 2.  
 
 

2.) H a t á r o z a t i   j a v a s l a t 
Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  

……2024. (III. 27.) határozata 
a fogorvosi alapellátás praxisjogáról  

 
Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-testület) 
tudomásul veszi dr. Jenei András, mint a Szép és Ép Fog Kft. (a továbbiakban: Szolgáltató)  - 2225 Üllő, 
Kossuth Lajos u. 22. – ügyvezető igazgatójának bejelentését, miszerint a természetben 2422 Mezőfalva, 
Semmelweis u. 1. sz. alatti 001041991 ÁNTSZ (070096052 FIN kódú) vegyes fogászati praxisra 
vonatkozó praxisjogot dr. Fejer Krisztián Miklós fogorvos, a Szolgáltató alkalmazottja kívánja 
megszerezni 2024. május 1-jei hatállyal. A Képviselő-testület dr. Fejer Krisztián Miklós fogorvos 
személyét elfogadja és hozzájárul ahhoz, hogy a praxisjog tulajdonjogát megszerezze.  

A Képviselő-testület felhatalmazza Márok Csaba polgármestert arra, hogy  Szolgáltatóval  előszerződést 
kössön dr. Fejer Krisztián Miklós személyére vonatkozóan, majd a végleges  praxisengedély birtokában a 
feladat-ellátási szerződés módosításáról és aláírásáról gondoskodjon.   

Felelős: Márok Csaba polgármester 
Határidő:  2024. április 30. 
 
 
Mezőfalva, 2024. március 20.  

                                                                                        Márok Csaba s. k. 
                                                                                        polgármester   







                                      Tisztelt Képviselő-testület ! 
 
Jelenlegi  beszámolóm  Mezőfalva gyermekorvosi tevékenységét  foglalja  
magában  2023. márciustól.  
Orvosi tevékenységemet  egyéni  vállalkozóként  biztosítom  már 2007. május 
01-től. 
Az  asszisztensi  feladatokat  Veres  Antalné  látja  el.  
A működési engedély meghosszabbításáért 5 évenként és  megfelelő szintű  
szakmai ellátás érdekében, elméleti  és  gyakorlati  továbbképzéseken veszünk  
részt. 
A gyermekorvosi rendelő működéséhez szükséges minimum feltételeket az 
Önkormányzat biztosítja. 
A sürgősségi gyógyszereket  és az irodaszereket én biztosítom. 
A betegforgalom minden évben az iskola, óvoda, bölcsőde megkezdése után 
lényegesen megemelkedik. 
Sok szülő csak orvosi igazolásért keresi fel a rendelőt, mivel bármilyen 
hiányzást  CSAK ORVOSI  igazolással tudnak igazolni.   
A hiányzások igazolásának megírása, egyeztetése, dokumentálása sok időt vesz 
el a napi rendelési időből. 
Jelenleg is a rendelést nagyban nehezíti az állandó telefoncsörgés, (vonalas, 
mobil) miközben betegellátás folyik. Azon dolgozni, hogy rendelés után oldjuk 
meg a telefonos tanácsadást és időpont egyeztetéseket a rendelésre és 
tanácsadásra, de az évek során ebben sok sikert nem értünk el. 
Igaz, hogy a sok messenger üzenet (napi 15-40 között) elolvasása, válasz írása a 
rendelés befejezése után történik, ami  szintén sok időt és felelősséget von maga 
után.  
Próbáljuk megtartani az időpont kérést a rendelésre (telefonon vagy 
személyesen), de természetesen az időpont  nélkül megjelentek is ellátjuk. 
Ennek köszönhetően a rendeléskor a váróban várakozók száma és a várakozás 
időtartama is lényegesen lecsökkent. 
Az utóbbi időben a közösségbe már kis náthával sem vihetik a gyermekeket, 
ezért megjelennek a rendelőben igazolásért, holott ezen esetek nem igényelnek 
orvosi ellátást, sok szülő be sem szeretné hozni, otthonában kúrálná, 
megfigyelné és ha továbbra is panaszos,  vagy betegebb lesz, akkor időpont  
kérés  után behozná vizsgálatra.  
 
A telefonon ellátottak dokumentálása, receptek felírása, rendelési időn túl 
történik jelenleg is.   
A csecsemő és kisgyermek tanácsadás folyamatosan, rendben zajlik, itt csak 
előjegyzés alapján dolgozunk.  
A  gyermekorvosi  ellátás  a  NEAK- (Nemzeti Egészségbiztosítási Alap 
Kezelő)- vel  kötött  szerződésben  rögzített  és  jóváhagyott  rendelési  időben  
történik.  



2007.05.01- től a  rendelési  időben  változtatás  nem  volt, annak  érdekében  
hogy  a  szülőknek  és  beteg gyermekeknek könnyebb  legyen megjegyezni, - 
ennek ellenére sokan rendelési idő után 1-1,5 órával jelennek meg a rendelőben. 
  
Nagykarácsonyban 2018.05.01-től  csecsemő és kisgyermek tanácsadást és 
iskola-egészségügyi ellátást továbbra is biztosítom minden héten kedden  13-15 
óráig. 
A  rendelési  időn  túl  is ellátjuk a gyermekeket a megnövekedett betegszám 
miatt.  
            
Jelenleg ügyeleti ellátás Dunaújvárosban van 16-órától - 22 óráig-orvosi 
ellátással. 22 órától reggel 8 óráig Országos Mentő Szolgálat biztosítja az 
ellátást ugyan azon a helyen, ahová személyesen lehet bemenni, vagy telefonon  
16 órától reggel 8 óráig a 1830-as számot lehet hívni, ahol megfelelő 
felvilágosításban részesülnek a betegek. 
 
Csecsemő  és  kisgyermek  tanácsadás,  előjegyzés  alapján.  Ezen időben  a  
csecsemők  és  kisgyermekek pszicho-motoros  fejlődésének  követése,  szülők  
egészségügyi  nevelése,  tanáccsal  való  ellátása, valamint  a  kötelező  és  
igényelhető  védőoltások  beadása, a nem kötelező oltásokról való felvilágosítás. 
Az oltóanyag igénylést, orvosi tanácsadást és a gyermekorvosi  rendelést az 
asszisztensnőmmel  végzem. 
A  csecsemő és  kisgyermekek  védőnői  tanácsadása  a  tanácsadóban  működik,  
jogszabálynak  megfelelően  külön  időpontban. Az  iskola-egészségügyi  
szűrések  dokumentálása,  a  jelentések továbbítása csak  elektronikusan 
lehetséges.   
Az  iskola  orvosi  tevékenység  időpontja  kedd és csütörtök a  rendelés  után, 
11 órától az  iskolával  egyeztetve  és  az  ÁNTSZ  követelményének  
megfelelően. Ezen tevékenységet asszisztensemmel és Németh Sándorné  
védőnővel biztosítjuk.  
 
2017. Októbertől  indult az  EESZT ( Elektronikus Egészségügyi Szolgáltatói  
Tér) rendszer,  mely  lényege  a  teljes  betegellátás  online  dokumentálása  és  
szolgáltatói térben való  rögzítése, azóta ezt használjuk, sajnos sokszor előfordul 
a rendszer leállása, nem működik az  EESZT, kitörli az aznapi bejegyzéseket, 
ilyenkor recepteket sem  tudunk felírni. 
 
Beszámolómhoz csatolom a 2023-es év forgalmi adatait: 
                                                  
Bejelentkezett gyermekek  2023-ban :  911    fő 
2020-ban az újszülöttek száma:        57    fő 
2021-ben az újszülöttek száma:        52    fő 
2022-ben az újszülöttek száma:        47    fő 



2023-ban az újszülöttek száma:        49    fő 
 
Rendelési időben megjelentek:  4411fő/2021/év--6137 fő/2022/év--7372fő/2023 
év itt érzékelhető hogy a személyes megjelenés a rendelőben lényegesen 
megnőtt a 2022-es évhez képest.  
Telemedicinális ellátás 5260 fő/2021/év   5310fő/2022/év   3820fő/2023év 
Tanácsadáson megjelentek: 831 fő/2021/év   853fő/2022/év  747fő/2023 év 
          
Egyre nehezebb a helyettesítést megoldani saját magam és asszisztensem részére 
is.         
 
Remélem: a beszámolómban sikerült összefoglalni a gyermekorvosi 
tevékenység fontosabb jellemzőit. 
 
Kérném a beszámolóm elfogadását. 
 
 
Mezőfalva 2024.03.22                                        Köszönettel: 
                                                                 Dr Kosztándi-Molnár Éva 
                                                                   Házi-gyermekszakorvos 
                
          



Tájékoztató a mezőfalvi egészségügyi ellátás helyzetéről: 

Mezőfalva I-es számú háziorvosi praxis beszámoló a 2023.-es évről 

 

 

A körzetet ellátó orvos a 2023-as évben Dr. Rideg A+la volt, aki tartós helye-esítéssel lá-a el 

feladatait teljes munkaidőben. 

 

Körzetben dolgozó asszisztensnők: 

Antalné Molnár Andrea (1-es körzet állandó asszisztensnője) 

Tamási Judit (aki 2023 októbertől teljes munkaidős asszisztensnő le-!) 

 

A háziorvosi praxishoz bejelentkeze- lakosok száma 2023. december 31-én 

1776 fő volt.  (ábra.) 

 

 
Nem sok hiányzik az 1800 fős határhoz, melyet ha stabilan meghalad a körzet, igényelhetővé 

válik a második asszisztensnő után is bértámogatás… 

 

A 2023-es évben 14438 alkalommal történt betegellátás. Ez átlagosan napi 60 beteget 

jelente-.  

 

Pályáza� úton gazdagíto�uk eszközparkunkat: 

Magyarország kormánya és az Európai Unió segítségével a „Széchenyi 2020” program 

keretein belül az alábbi eszközökkel gazdagodo- az I-es háziorvosi körzet rendelője 2023-ban: 

 

- vércukormérő 2 db kiadható, 1 db rendelői 
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- rendelői vérnyomásmérő 

- homloklámpa hidegfényforrással 

- mikro INR mérőműszer (véralvadás mérése) 

- vizelet csík analizátor 

- otoszkóp és ophtalmoscop készlet 

- boka-kar indexmérő 

- szobai mérleg és magasságmérő 

 

Maradt a betegek időpontra történő előjegyzésének propagálása, mely nem jelenI azt, hogy 

nincs várakozási idő az orvoshoz való bejutás elő-, mert a sürgős esetek így is elsőbbséget 

élveznek. Inkább azt a célt szolgálja, hogy csökkenjen a várakozási idő, gördülékenyebb 

legyen az ellátás. Természetesen, aki előjegyzés nélkül érkezik az ado- napon, az is 

mindenképpen ellátásra kerül némi többlet várakozást követően. 

 

A telemedicinális ellátás továbbra is jól működik o-, ahol ez elégséges. 

 

A maszkviselést felső légúI betegek esetén továbbra is megköveteljük! 

 

Influenza és COVID elleni védőoltásokról:  



Javasoljuk az oltóanyag beadását (a teljesség igénye nélkül) a krónikus szív-érrendszeri-, 

tüdő- és vese betegeknek, az immunkárosodo- egyéneknek, illetve egységesen 

mindazoknak, akik betöltö-ék a 65 éves kort! 

2023-as szezonban 70 db influenza megbetegedés elleni védőoltást adtunk be. 

2023 év végén megjelent a szezonális COVID elleni mRNS vakcina, melynek beadását 2024 

februárjában elérhetővé te-ék a háziorvosi praxisokban is. Ebből ez idáig 15 db-ot adtunk be 

- Moderna Spikevax XBB.1.5 

 

 

Köszönet nyilvánítás: 

Szeretném megköszönni Márok Csaba László polgármester úrnak, hogy 2023-ban 

lehetőséget biztosíto- egy új irodai forgószék beszerzésére. 

Köszönöm a lelkiismeretes munkáját asszisztenseimnek Antalné Molnár Andreának és 

Tamási Juditnak.  

Köszönöm a II-es körzet asszisztenseinek Jásperné Molnár Ane�nek és Müller Nikole�nek, 

hogy ha kelle- szívesen helye-esíte-e az állandó dolgozókat. 

Kiváló laboratóriumi asszisztensnőnknek Bartusné Troppert Csillának köszönjük a rengeteg 

vérvételt és a betegekről készíte- EKG-t. És hogy a soron kívüli vizsgálatokat is mindig 

készséggel elvégezte.  

Mindenesünknek, akinek nem csak a rendelő Isztaságát és a Iszta munkaruhákat 

köszönhetjük, hanem sok mást is (posta- és futárszolgálat) Papp Márta Aliznak szeretném 

megköszönni lelkiismeretes munkáját. 

Védőnőinknek Németh Sándornénak és Hedrickné Kaló Eszternek szeretném megköszönni 

segítő tevékenységét, akik nem egy alkalommal hívták fel figyelmünket olyan esetekre, 

melyek sürgető orvosi ellátást igényeltek! 

Köszönöm Dr. Krupják Róbertnek a 2.-es körzet háziorvosának segítő együ-működését, 

rugalmasságát, amivel segíte-e helytállásomat! 

Azt gondolom, hogy a mezőfalvi betegek ellátását továbbra is kiváló csapat és eszközpark 

szolgálja, melyet a környező települések is megirigyelhetnek!  

 

Elköszönés. 

 

 

Mezőfalva, 2024.03.19.                                   Tisztele-el: Dr. Rideg A+la  



MEZŐFALVA NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

2422 Mezőfalva Kinizsi u 44. 

 

Beszámoló az egészségügyi alapellátás helyzetéről 

 

Tisztelt Polgármester Úr! 

Tisztelt Képviselő-testület! 

 

A COVID -19 okozta járványügyi készültség lecsengése, régi medrébe terelte  

Mezőfalva egészségügyi alapellátásának tevékenységét. A rendelő a COVID 

járványt megelőző időszakhoz hasonlóan fogadja a betegeket részben előzetes 

bejelentkezés nélkül, részben pedig lehetőséget teremt előjegyzés kérésére is. 

Ez utóbbi hasznossága a rendelői zsúfoltság elkerülésében, ezáltal a légúti 

fertőző betegségek terjedésének akadályozásában, illetve a várakozási idő 

minimalizálásában nyilvánul meg. A hirtelen fellépő, azonnali ellátást igénylő 

betegségben szenvedők vizsgálata soron kívül történik. Jelentős változás, hogy 

megszűnt a rendelői maszkhasználat kötelezettsége. 

A II. sz. Háziorvosi Rendelő ellátási körébe tartozó bejelentkezettek száma 2023. 

december 31-ig 2221 fő volt. Ez 19 fővel több,  mint 2022 végén. A nemek 

megoszlása az alábbiak szerint alakult:   

 Nő: 1137      FF: 1084 

A rendelőben ellátott esetek száma 2023-ban 15240 fő volt, ez a korábbiakhoz 

hasonló arányt mutat. 

Bár a korábbi évekhez képest csökkent a telemedicinális ellátás szerepe,    2023-

ban több mint 4000 esetben történt telemedicinális ellátás, illetve tanácsadás. 

Kedvező tapasztalat, hogy a nagyon rossz megbetegedési és halálozási mutatók 

tükrében felértékelődni látszik az egészségtudatosság fogalma.  

A lakosság felelős gondolkodást mutató egyre nagyobb része fordul hozzánk 

annak az igényével, hogy végezzük el évente a vezető halálokok mögött álló 

megbetegedések rizikófaktorainak szűrővizsgálatát. A lakosság egészségügyi 

állapotának javulása érdekében mindenki számára kívánatos lenne az ilyen 



jellegű attitűd követése. Így, még a szövődmények kialakulása előtt felfedezhető 

és idejében elkezdhető a magasvérnyomás betegség, a diabetes, a magas 

vérzsírszint, a krónikus veseelégtelenség kezelése. A dohányzással és kóros 

elhízással együtt a felsorolt rizikófaktorok népegészségügyi jelentőségét az adja, 

hogy vezető szerepet töltenek be a szív- érrendszeri megbetegedések, a stroke, 

a végtagi érszűkület, látásvesztés kialakulásában. A hypertonia előfordulási 

gyakorisága a felnőtt hazai lakosság körében  meghaladja a 35%-ot. 

Körzetünkben a  hypertoniával kezelt esetek száma 2023-ban : 3785 

A cukorbetegség miatt  kezelt esetszám: 809  

A rendelőben vizsgált betegek többségében rutin vérnyomásmérés is történik. 

Emelkedett vérnyomásérték esetén otthoni vérnyomásmérésre is sor kerül, 

vérnyomásnapló vezetésével. Az önvérnyomásmérés szerepe kiemelt 

fontosságú lett a magasvérnyomás betegség diagnosztikájában és a beállított 

gyógyszeres kezelés hatékonyságának megítélésében. A hatékony 

vérnyomáskezelés 45%-al csökkenti a stroke, 24%-al a szívinfarktus 

kialakulásának kockázatát. Figyelembe véve a hypertónia halálozásra, illetve az 

akut történéseket követő tartós egészségkárosodásra, az életminőség romlására 

kifejtett hatását, a betegség korai felderítése és kezelése, a kezelés 

hatékonyságának rendszeres ellenőrzése kiemelt jelentőséggel bír. 

Törekvéseink között szerepel az is, hogy minden hypertoniás és diabeteses 

beteget évente legalább egyszer  elküldjünk olyan laborvizsgálatra, amely 

magában foglalja a vérzsírszintek, a húgysavszint felmérését, a krónikus 

veseelégtelenséget jelző paraméterek megítélését, a szénhidrát anyagcsere 

hosszútávú megítélését. Fontosságát támasztja alá az is, hogy a NEAK a 

háziorvosi indikátor rendszer részévé tette azokat. 

A szűrővizsgáltok szerepe túlmutat a kardiovascularis rizikófaktorok 

felkutatásán, hiszen éppen olyan fontos a daganatos betegségek 

megjelenésének korai észlelésében is. Daganatos családi terheltség esetén egyre 

többen jelentkeznek az egyenesági hozzátartozók daganatszűrés céljából. 

Gyakorlatunkban legelterjedtebb a gyomor- bélrendszeri, emlő, prostata, tüdő   

és nőgyógyászati szűrésekre történő beutalás. Célunk a legveszélyeztetettebb 

célcsoportokban a szűrővizsgálatok számának növelése. 

Örömünkre szolgál, hogy a Magyar Falu Program keretében, valamint  állami 

támogatással megvalósuló „Alapellátás fejlesztése a háziorvosi és házi 

gyermekorvosi szolgálatok kapuőri funkciójának megerősítésére” elnevezésű 



eszközfejlesztési pályázati projekt keretében, több olyan eszközt sikerült 

beszereznünk, amelyek segítségével jelentős előrelépést tudunk tenni mind a 

rendelőben elvégezhető szűrővizsgálatok, mind a betegségek elsődleges 

megelőzésére irányuló tevékenységünk tekintetében. 

A fentiekben foglaltak  alapján szerettem volna rávilágítani a rendelőben folyó 

team munka összetettségére, arra, hogy a mindennapos betegvizsgálat és 

gyógyító munka, társuló adminisztrációs terhek mellett, egyre nagyobb szerepet 

kap a jövőben a betegségek megelőzésére irányuló prevenciós tevékenység, 

valamint a rendszeres szűrővizsgálat is. 

Úgy érzem, Mezőfalva egészségügyi alapellátása jelenleg előnyös helyzetben 

van, mert a rendelkezésre álló megfelelő eszközpark mellett a 

munkaerőfejlesztés okán a személyi feltételek is adottá váltak egy magasabb 

színvonalú felelősségvállaláshoz, mely a lakosság javuló, egyre eredményesebb 

egészségügyi ellátását hivatott megcélozni. 

 

Mezőfalva, 2024. 03. 20.        

                                                                     Dr. Krupják Róbert        

                                                                      II.sz. Háziorvosi Rendelő háziorvosa                                                                     

 

 



 
Mezőfalva Nagyközség  
Önkormányzatának képviselő-testülete 
2422 Mezőfalva, Kinizsi u. 44. 
 
 

Tisztelt Képviselő-testület! 
 

Védőnői Szolgálat beszámolója a 2023. évről 
 
Azzal kezdenénk, hogy a tavalyi év nagy változást hozott az életünkbe. Mondhatni nem változott semmi, 
de minden megváltozott. Nem változott abból a szempontból, hogy a munkánkat továbbra is megfelelő 
körülmények kötött végezzük, minden feltétel adott, mint eddig, a körzetek elosztása a megszokott 
maradt és teljes munkaidőben végezzük a munkánkat. Mint ismeretes, olyan jogszabályi és szervezeti 
átszervezések, változások történtek, aminek a következménye az lett, hogy minden védőnői szolgálat az 
adott vármegyei kórház fennhatósága alá került. Ennek következtében sok dolog megváltozott. Itt 
köszönnénk meg az önkormányzatnak, hogy támogatott-támogat minket, hogy minél zökkenő 
mentesebben tudjunk dolgozni. Vannak fennakadások, de mindig kisegítenek minket, és ezért nagyon 
hálásak vagyunk. Ettől jobban érezzük magunkat, mert ez a változás azért megviselt bennünket.  
 
A beszámoló további része nem sokban tér el az eddigi évekhez képest, hiszen folyamatosan dolgozunk,  
a munkánk szakmai része nem változott. Továbbra is az alábbi szerint van elosztva ellátás szempontjából: 
 

I.  körzet  Németh Sándorné védőnő 
II. körzet  Hedrickné Kaló Eszter védőnő. 
 

Az I. körzet továbbra is vegyes körzetnek minősül. A területi munka mellett az általános iskola 
iskolaegészségügyi védőnői ellátása is ide tartozik.  
A II. körzet tisztán területi körzet, a külterületekkel együtt. Az óvoda védőnői ellátása ehhez a körzethez 
van hozzárendelve. 
 

A tanácsadási időpontok változatlanok maradtak mindkét körzetben. 
 
Várandós tanácsadás: 
I.  körzet     csütörtök :  13 – 15 óráig 
II. körzet     hétfő:            8 – 9 óráig  és  14 – 15 óráig 
 

Csecsemőtanácsadás: 
I.  körzet      csütörtök:  10 – 12 óráig 
II. körzet      hétfő :          9 – 11 óráig 
 
 

Az alábbiakban a már ismert táblázatot mutatjuk.  
 
A születések száma mutatja, hogy Mezőfalván nagyon kiegyensúlyozott a létszám, sőt, ha az idei év eddig 
eltelt idejét nézzük, várhatóan növekedni is fog a babák száma. Egyre többen költöznek a faluba, a 
külterületi rész kevésbé preferált. Kismamáknál mind az első gyermekes, mind a testvért vállaló várandós 
anyukák- családok - is megtalálhatók. Sokan éltek az babváró hitel és a CSOK adta lehetőségekkel, így 
valószínűsíthető, hogy a gyermeklétszám a későbbiekben sem fog csökkenni. A koraszülöttek száma több 
lett az előző évekhez képest, de volt ikerszülés.  
A számok ismeretében várhatóan nem okoz majd problémát a bölcsődei és az óvodai csoportlétszámok 
feltöltése a következő években.  
Nagyon örülünk, hogy csecsemő veszteségünk továbbra sem volt. 



 

                                            Mezőfalva védőnői körzeteinek létszáma 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Az óvodai munka során az előírt tisztasági vizsgálatok megtörténnek. Tetves, serkés gyermekek száma 
elenyésző. Ez köszönhető az óvónők és a szülők együttműködésének is.  A kapcsolattartás, mint eddig is a 
kölcsönösségen alapul, és jól működik. 
 
Az iskolaegészségügyi munka is rendben zajlott. Az előírt kötelező védőnői és orvosi vizsgálatok időben el 
lettek végezve. Nagyon köszönöm az iskola együttműködését, hogy vállalják azt a nem kis terhet, hogy 
mindig időben áthozzák a gyermekeket a védőnői tanácsadóba, hiszen a működési engedély oda szól. Úgy 
gondolom, bármilyen felmerülő kérdést meg tudunk beszélni, számíthatunk egymásra. 
 
Méhnyakszűrés: 
Kisebb nehézségek árán, de 2023-ban is megszerveztük a lakossági nőgyógyászati méhnyakszűrést.  
Dr. Kolos János főorvos adjunktus az eddigiekben megszokott lelkesedéssel fogadta a felkérésünket. A 
meghirdetett időpontban 46 fő jelent meg. Voltak olyanok is, akik már nagyon régen nem vettek részt ilyen 
vizsgálaton, aminek nagyon örültünk, mert nem győzzük hangsúlyozni a megelőzés és a szűrés fontosságát. 
 
Nagyon jó az együttműködésünk Lutherné Horváth Zsuzsanna fejlesztővel. Vannak már szép 
sikertörténeteink, sokszor bebizonyosodott a korai fejlesztés létjogosultsága. Nemcsak a csecsemőknél, 
hanem a későbbi életkorokban előforduló lemaradásoknál is tud segítséget nyújtani.  
Sajnos ugyanazt tapasztaljuk, mint eddig, hogy gyakorlatilag szinte minden babának kell valamilyen fokú 
fejlesztés. Ez nem helyi jelenség, az okot igazából nem tudjuk és valószínűleg nem is mi tisztünk ezt kutatni. 
 
Az egyik szülő elindított egy baba-mama csoportot, minden hétfőn a művelődési házban van a 
találkozójuk. Nagyon szeretik az anyukák, mi is támogatjuk ezt a kezdeményezést. Hiszen kell a 
kisgyermekes szülőknek egy csoport, ahol megoszthatják egymás között a gondjukat, bajukat, örömüket, 
a gyerekeknek pedig a szocializációs fejlődésüket segíti. 
 
Mezőfalva, 2024.03.14.      
 
                                                                                                            Németh Sándorné és Hedrickné Kaló Eszter         
                                                                                                                                               védőnők 

  2018 2019 2020 2021 2022 2023 

várandós 74 69 67 61 65 69 

születés 41 42 45 45 45 45 

koraszülött 5 8 0 1 1 4 

csecsemő halott 0 0 0 0 0 0 

1-2 éves 90 83 86 91 98 92 

3-6 éves 183 178 177 168 152 161 

óvodás 156 155 157 142 153 153 

iskolás 300 308 309 307 318 327 

gondozott családok 262 298 329 247 241 239 











Márok Csaba, Mezőfalva Polgármestere! 

Mezőfalva Nagyközség Képviselő-testülete! 

 

Tárgy: Tájékoztató „Az én falum Mezőfalva” című önkormányzati lapról 

 

Tisztelt Polgármester Úr! 

Tisztelt Önkormányzati Képviselők! 

 

Sajnálom, hogy ezúttal nem tudok személyesen részt venni a képviselő-testületi 

ülésen – ahogyan azt a korábbi években minden alkalommal örömmel 

megtettem –, de ezúttal éppen az ülés napján kórházi műtétem lesz Budapesten.  

 

Távollétemben fogadják jó szívvel a beszámolómat: 

Az én falum Mezőfalva című újság a község önkormányzatának kiadásába, 

havonta tájékoztatja a településen élőket az aktuális helyi történésekről, 

képviselő-testületi döntésekről, rendezvényekről, valamint plakátokat, 

meghívókat, felhívásokat közöl a következő lapszámig várható programokra, 

eseményekre, tennivalókra vonatkozóan. Tizenkét oldal terjedelemben jelenik 

meg.  

Az újság elkészítésének menete a következő:  

- Lapzárta előtt Polgármester úr, Jegyző asszony és az intézményvezetők 

(óvoda, iskola, művelődési ház, könyvtár) figyelmét felhívom e-mailben a 

közelgő lapzárta időpontjára. 

- Lapzártakor szerkesztőségi megbeszélés keretében egyeztetjük 

Polgármester úrral  az aktuális újság tartalmát, 

- az intézményektől, kluboktól, a polgármesteri hivatal munkatársaitól és 

adott esetben a képviselő-testület tagjaitól minden alkalommal, kiváló 

minőségben és napra pontosan megkap az általuk közlendő cikkeket és az 

azokhoz tartozó fotókat. Végtelenül hálás vagyok ezért valamennyiüknek, 

és köszönettel tartozom, hiszen tudom, hogy ők a munkájuk mellett 

szánnak arra időt, hogy elkészítsék a lakosság tájékoztatására szánt 

cikkeket. Köszönöm szépen mindenkinek a segítségét. 



- Az újság elkészültét követően (nyomdára adás előtt) minden esetben 

elküldöm az oldalak pdf-ét Polgármester úrnak és Nagy Csillának, a 

művelődési ház munkatársának ellenőrzésre. Köszönöm nekik a 

korrektúrában való segítségüket. 

 

Tematikus tartalmi elemei: 

1. oldal: Címlapra minden esetben a legfontosabb falubeli események rövid 

tartalma kerül, ráirányítva az olvasó figyelmét az elmúlt időszak főbb helyi 

eseményeire, eredményeire, beruházásaira, valamint a közeljövő várható 

ünnepeire, meghatározó programjaira. Szintén a címlapon ajánljuk az olvasó 

figyelmébe az újság belső oldalainak néhány cikkét.  

2-3. oldal: önkormányzati hírek, események, felhívások, képviselő-testületi 

döntések. 

4-5. oldal: meghatározó helyi rendezvényekről, eseményekről szóló beszámolók, 

civil szervezetek életéről szóló írások, önkormányzati felhívások, stb. 

6-7. oldal: a Petőfi Sándor Általános Iskola hírei 

8-9. oldal: a Tündérkert Óvoda hírei 

10-11. oldal: a Kiss Kálmán Művelődési Ház, valamint a könyvtár beszámolói, 

programajánlói (plakátjai), sport, hirdetések, fontos telefonszámok stb. 

12. oldal: fontos események plakátja, vagy ha ilyen nincs, akkor a sport.   

 

Szerkesztői értékelés: 

Mintegy 20 éve szerkesztem Mezőfalva önkormányzatának lapját, legjobb 

szakmai tudásom szerint igyekszem információkban gazdag tartalommal, 

szerkesztettségét tekintve pedig a témakörök fontossága szerint súlyozva 

megtölteni az újság oldalait. A kialakított rovatrendszert azért is tartam 

hasznosnak, mert a rendszeres olvasó hozzászokik ahhoz, hogy mit hol talál az 

újságban. Ha például szülőként, nagyszülőként az iskolai vagy az óvodai dolgokra 

kíváncsi, akkor tudja, hogy azt a 6-7. vagy a 8-9. oldalon keresse, rendszeresen.  

Meggyőződésem szerint Az én falum Mezőfalva betölti azt a tájékoztató 

szerepét, amelynek céljából a képviselő-testület megalapította annak idején. 

Informatív, politikai tartalmaktól és részrehajlásoktól mentes, a közpénzből 



finanszírozott közösségi média szerepét betöltő, megbízható helyi hírforrás. A 

lapot olvasva megfelelő módon, és objektív tájékoztatáshoz juthatnak Mezőfalva 

lakói a helyi ügyeket, rendezvényeket, önkormányzati döntéseket illetően. 

 Az intézmények (iskola, óvoda, művelődési ház, könyvtár) életét az ottani 

vezetők, illetve megbízott dolgozók foglalják össze rövid cikkek formájában. 

Hálás köszönettel tartozom nekik, és rajtuk kívül is mindenkinek (például a civil 

szervezetek vezetőinek), akik hozzájárulnak ahhoz, hogy az újság a lehető 

legteljesebb képet tárja olvasói elő minden hónapban.   

A szerkesztőként persze elfogult vagyok a saját „termékemmel” szemben. 

Igyekszem mindig a maximumot kihozni az adott „alapanyagból”. Jó érzés, hogy 

a visszajelzések alapján a község lakói is elégedettek az újsággal, a tartalmat illető 

kritikai észrevételről nincs tudomásom.   

A jövőben – ahogyan eddig is mindig – várom a képviselő-testület tagjainak az 

észrevételeit, építő jellegű kritikáit, esetleges változtatási, tartalombővítési 

javaslatait, hogy az eddiginél is színvonalasabb, tartalmasabb újságot adhassunk 

a helybéliek kezébe, mert ezáltal a mezőfalviak még az eddigieknél is jobban a 

magukénak fogják érezni az „Én falum Mezőfalva” önkormányzati kiadványt. 

Mezőfalva, 2024. március 20. 

                                                                              Körmendi Erzsébet 

                                                                     szerkesztő, egyéni vállalkozó 























MEZŐFALVA NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
2422 Mezőfalva, Kinizsi u. 44. 
: 25/510-360  
E-mail: hivatal@mezofalva.hu 
 

 
E L Ő T E R J E S Z T É S 

 Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
2024. március 27-i munkaterv szerinti testületi ülésére 

 
Napirend: Tájékoztatás a lakóhelyi környezet állapotáról  
Előadó: Márok Csaba polgármester 
Előkészítő: Szabó Norbert műszaki előadó 
Napirendhez meghívott: Szabó Norbert műszaki előadó 
 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
 
A   1995. évi LIII. 46. § (1) bekezdésének e) pontja, valamint 51. § (3) bekezdése értelmében a 
települési önkormányzat a környezet védelme érdekében elemzi, értékeli a környezet állapotát 
illetékességi területén és arról, illetve a lakóhelyi környezet állapotának alakulásáról szükség 
szerint, de legalább évente egyszer tájékoztatja a lakosságot. 
  
A település közvilágításának korszerűsítése időszerűvé vált, részben az elöregedett 
lámpatestek, részben a 2022-es évben ugrásszerűen megemelkedett rezsiárak miatt. I. ütemben 
a korszerűsítés a Fehérvári és József nádor utcáktól északra eső településrészt érintette. A 
tervező megtervezte és a terv alapján kiválasztásra került a Képviselő-testület által a kivitelező 
cég is, aki felszerelte a lámpákat 2023 decemberében. Teljesen más típusú lámpák kerültek a 
régiek helyére, sokkal erősebb a fényereje, irányfényt ad, tehát az utat világítja, nem a járdát. 
Alapvetően az volt az irányvonal, hogy a kisebb utcákban minden második oszlopon legyen 
lámpa, ez kiegészült azzal, hogy az összes kereszteződésnél minden oszlopra került 
felszerelésre lámpa. Az I. ütem kivitelezése befejeződött. Az eredmények és tapasztalatok 
alapján, a II. ütem – amely a település I. ütemből kimaradt településrészét, illetve az I. ütem 
területén érintett módosításokat tartalmazza – tervezésével kapcsolatos tervező kiválasztása 
megtörtént. A kivitelezési szempontok hasonlóak az I. ütemével. A tervek szerint a II. ütem 
kivitelezése 2024-ben meg fog történni. 
 
Minden évben visszatérő feladat a belterületi utak javítása, kátyúzása. Ez 2023-ban is 
megtörtént. Több éves sikertelen próbálkozás után az Önkormányzat önerőből, lakossági 
hozzájárulással leaszfaltoztatta a Kinizsi u. 1-37. sz. közötti ingatlanok előtti közterületet és 
kialakította a csapadékvíz-elvezető rendszert is. Az idei évben is komoly mennyiségben fogunk 
kátyúzást végezni, mivel a tél nagyobb károkat okozott úthálózatunkban, mint eddig. Az idei 
évi kátyúzásnak egyik érdekes javaslata a polgármestertől származott, ami úgy hangzott, hogy 
„Ne a Váci utcai lakók kérését hagyjuk jóvá újabb fekvőrendőr telepítéssel, hanem szedjük föl 
a Kossuth utcából a két fekvőrendőrt, ezáltal megítélésünk szerint jelentősen csökkenhet a Váci 
utca forgalma. 
 
A Szőlőhegyen az idei évben tervezzük a makadám út elsődlegesen saját anyagával történő 
javítását. Tudom jó lenne, ha minden utunk aszfaltos lenne, de ehhez a szükséges anyagi 
erőforrásokkal még nem rendelkezünk. 
 



Foglalkoznunk kell meglévő útjaink állapotával is, ami a szakemberek egyöntetű véleménye 
alapján az, hogy megkellene újítanunk őket. Ennek műszaki megoldását és anyagi szükségletét 
jelen pillanatban egyeztetjük és próbálunk megoldást találni. 
 
Foglalkoztuk tervek készítésével is, gyalogosátkelőhelyek és belterületi kerékpárút 
tekintetében. A tervek elkészültek, következhet a megvalósítás, ami kerékpárút tekintetében 
biztos, hogy pályázatos forrás segítségével lehetséges. A gyalogosátkelőket be kell költségelni. 
 
Járda építés tekintetében megint csak pályázatos segítséget várunk, mivel önerőből jelentős 
járdaszakaszok felújítása nem lehetséges. 
 
Szintén visszatérő probléma a Semmelweis utca csapadékvíz-elvezetésének megoldása. A 
tavalyi évben kidolgozásra került az a műszaki megoldás, amely biztosítaná az utca teljes 
hosszán a csapadékvíz-elvezetését és új aszfaltszőnyeget is kapna. Az ajánlatok beérkeztek, a 
kivitelezés ebben az évben meg fog valósulni. 
 
A település belterületén lévő buszmegállók esztétikai szempontból elég vegyes képet mutattak, 
így szükségszerűvé vált azok cseréje. Esztétikai szempontból egységes arculattal két ütemben 
kerülnek megvalósításra az új buszmegállók. Az I. ütem kivitelezése már folyamatban van, a 
II. ütemre vonatkozóan megkötésre került a szerződés. A kivitelezési munkák 2024. II. 
negyedévében fognak befejeződni. 
 
Az Önkormányzat tulajdonában lévő szolgálati lakások állapota indokolja azok felújítását, 
ugyanis a karbantartási munkák már nem elégségesek ahhoz, hogy a jelen kor előírásainak, 
igényeinek megfelelően lehessen üzemeltetni, használni őket. A pályázati lehetőségek elég 
szűkösek ezen a területen. Legutóbb 2021-ben sikerült pályázati támogatást nyerni a Magyar 
Falu Program keretén belül, amely eredményeképpen 1 db szolgálati lakást sikerült 
felújítanunk. 2023-ban pályázati forrás nélkül önerőből a Liget sor 4-6. sz. alatti szolgálati lakás 
tetőhéjalása került lecserélésre, ezzel együtt új födémszigetelés is került a padlásra és a külső 
nyílászárók is ki lettek cserélve. A Liget sor 6. sz. lakásnál kazáncsere is történt, amely 
eredményeképpen az ingatlan rezsiköltsége nagyságrendekkel csökkent. Természetesen 
ezekkel a munkákkal a felújítás csak megkezdődött. A felújítási munkák a tervek szerint az 
anyagi lehetőségek függvényében folytatódni fognak belső felújítással, és külső homlokzati 
szigeteléssel is. 
 
Az Önkormányzat változatlanul elkötelezett a zöld energiák irányában. Mi sem bizonyítja ezt 
jobban, mint hogy apríték tüzelésünk egész évben jól működik. Aprítékkal fűtjük a 
Polgármesteri Hivatalt, az Szociális Intézményt, az Óvodát és a konyhát. Úgy gondolom, ha 
ezeket az épületeket gázzal kéne fűtenünk akkor komoly gondban lennénk. 
 
Szintén visszatérő probléma az illegális szemetelés. 2023-ban az Önkormányzat 
megközelítőleg 10.000.000.- Ft-ot költött illegális hulladékkezelésre. A környezetvédelmi 
hatóság a hozzájuk érkező bejelentések alapján folyamatosan kötelezi az Önkormányzatot a 
közterületen lévő illegálisan elhelyezett hulladékok ügyében, és az Önkormányzatnak – a 
tényleges tulajdonos vagy illegális szemetelő ismeretének hiánya miatt – kell megoldania a 
hulladék elszállítását. Sajnos ez a probléma évről évre visszatérő és több milliós terhet ró 
településünkre. Az idei évben újra lehet pályázni illegális hulladéklerakók megszüntetésére és 
ehhez kapcsolódó eszköz beszerzésre, ezen szintén dolgozunk. Belterületen is komoly gond a 
szemét elszórása, viszont igazi nagy tételű problémát külterületen jelent. Elsődlegesen olyan 
helyek a veszélyeztetettek, ami könnyen megközelíthető a gépjárművel, ezért Szőlőhegy több 
részén térfigyelő kamerákat helyezünk el a szemetelők felderítésének érdekében. 2024-ben a 



lakosági jelzés alapján elindított rendőrségi eljárás végivitele várhatóan komoly visszatartó erőt 
fog jelenteni. Változtak a jogszabályok is, ezáltal a rendőrök hatékonyabban tudnak fellépni a 
szemétszállítók vagy kamu lomtalanítók ellen. 
 
A temetőnk állapota mind az Egyház, mind az Önkormányzat számára fontos, ezért a közmunka 
program keretében próbaként két embert vettünk föl, akik a temető rendjének fenntartásáért 
felelnek. Szomorú dolog az, hogy szólni kell azért, hogy a szemetet kukába kell dobni és nem 
a szomszéd sírra. Külön kértem a temetőben dolgozókat, hogy nyugodtan szóljanak rá a 
szabályokat be nem tartó temető látogatókra. 
 
A Selyemmajorban lakók megkerestek bennünket, hogy szeretnének csatlakozni a 
szennyvízhálózatra.  A kérésüknek próbálunk eleget tenni, azonban a feladat nem egyszerű, 
mivel a közművek az állam részére átadásra kerültek. Szolgáltatónkkal közösen keressük a 
megfelelő műszaki megoldást, amit a lakókkal közösen próbálunk megvalósítani. A csatorna 
pályázathoz ők azért nem tudtak csatlakozni, mivel ingatlanuk külterületen van, az akkori 
pályázati kiírás pedig belterületre vonatkozott csak. Azonban a mai kor elvárása, hogy minél 
komfortosabban, környezetbarátabb módon éljünk. 
 
A fenti tájékoztató képviselő-testületi határozattal történő elfogadást igényel, továbbá a 
lakosság részére nyilvánosságra kell hozni. Ezért kérem az alábbi határozati javaslat 
elfogadását: 

 
Határozati javaslat 

 
Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 

…./2024. (III. 27.) határozata 
a lakóhelyi környezet állapotáról 

 
Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a lakóhelyi környezet állapotáról szóló 
tájékoztatót elfogadja és elrendeli annak a www.mezofalva.hu hivatalos önkormányzati 
honlapon való közzétételét. 
 
Felelős: Márok Csaba polgármester   
             közzétételben való közreműködésért: Borbély Anikó jegyző        
Határidő: ülést követő 15 nap 
 
Mezőfalva, 2024. március 21. 
                                                                                                                    
                                                                               Márok Csaba s. k. 
                                                                                                     polgármester  
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MEZŐFALVA NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
2422 Mezőfalva, Kinizsi u. 44. 
: 25/510-360 
E-mail: hivatal@mezofalva.hu 
 
 

E L Ő T E R J E S Z T É S 
Mezőfalva Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 

2024. március 27- i munkaterv szerinti testületi ülésére 
 

Napirend: Manókuckó Bölcsődében a szolgáltatási önköltség megállapítása 
Előadó: Bencze Éva pénzügyi osztályvezető 
Előkészítő: Bencze Éva pénzügyi osztályvezető  
                   Borosné Sógorka Auguszta igazgatási osztályvezető  
                   Köller Györgyné élelmezésvezető  
Napirendhez meghívott: Borosné Sógorka Auguszta igazgatási osztályvezető  
                                        Köller Györgyné élelmezésvezető  
 

 

Tisztelt Képviselő-testület! 

A gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény (a továbbiakban: 
Gyvt.) 147. § (1)-(3) bekezdése értelmében a fenntartó jogszabályban meghatározottak szerint 
megállapítja a személyes gondoskodást nyújtó gyermekjóléti alapellátás keretében biztosított 
gyermekek napközbeni ellátásáért és gyermekek átmeneti gondozásáért, továbbá a 
gyermekétkeztetésért fizetendő intézményi térítési díját, amely – a gyermekétkeztetés kivételével – a 
szolgáltatási önköltség és a központi költségvetésről szóló törvényben biztosított támogatás 
különbözete. A bölcsőde esetében az intézményi térítési díjat külön meg kell határozni a gyermek 
gondozására, nevelésére, nappali felügyeletére és a vele történő foglalkozásra, valamint a Gyvt. 151. § 
(3) bekezdésében foglaltak szerint a gyermekétkeztetésre vonatkozóan. A szolgáltatási önköltséget a 
tárgyévre tervezett adatok alapján a tárgyév április elsejéig kell megállapítani. A szolgáltatási 
önköltség év közben egy alkalommal korrigálható, ha azt a tárgyidőszaki folyamatok indokolják. 
 
Jogszabályi kötelezettségnek eleget téve a szolgáltatási önköltség számítást elvégeztük, melyet a 
bölcsődére vonatkozóan az alábbiakban mutatunk be: 
 
Önköltségszámítás: 
 
2024. évben a bölcsődei ellátás várható teljes költsége étkeztetésen kívül: 63.273.974 Ft. 
Ellátottak száma 2024. évre tervezett: 22 fő x 231 gondozási nappal, összesen 5.082 Ft 
Egy gondozási napra jutó költség: 63.273.974 Ft/231 gondozási nap = 273.913 Ft/nap/22 fő = 12.451 
Ft/gondozási nap. 
 
A bölcsődei ellátásban az egy főre jutó ellátási nap költsége: 12.451 Ft/fő/nap. 
 
Normatíva összege (2024): 52.344.200 Ft/22 fő/231 nap = 10.300 Ft/gondozási nap. 
Intézményi térítési díj lehetséges felső határa: 2.151 Ft/ellátási nap. 
 
A bölcsődei ellátásban  a gondozásra vonatkozóan intézményi térítési díj 2023. évre nem lett 
meghatározva. 
 

Az intézményi adatok alapján a finanszírozott létszám jelenleg 22 gyermek, átlagosan 6 főre 
vonatkozóan fizetnek a gyermekétkeztetésért. A bölcsődei, óvodai és általános iskolai intézményi 
térítési díjakról szóló 13/2022. (X. 14.) önkormányzati rendelet a bölcsődei gondozás intézményi díját 
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0 Ft-ban állapította meg. Figyelembe véve az önkormányzat gazdasági helyzetét jelenleg  nem 
javasolnánk ezen az összegen változtatni, viszont a következő nevelési év elején a gyermekétkeztetésre 
vonatkozó díjak felülvizsgálata esedékessé válhat, melynek során megfontolásra kerülhet  fizetendő  
gondozási díj meghatározása is. 
 
A szolgáltatási önköltség megállapítására vonatkozóan az alábbi határozati javaslat elfogadását 
javasoljuk: 

 
 

Határozati javaslat 
 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
…/2024. (... …)  határozata 

a Manókuckó Bölcsőde 2024. évi szolgáltatási önköltségének megállapításáról 
 
Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-testület) a 
gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 147. § (3) 
bekezdésében foglaltak alapján a Manókuckó Bölcsődében a 2024. évi szolgáltatási önköltséget 
12.451,- Ft/ellátási napban állapítja meg. 
 
Felelős: Márok Csaba polgármester 
Határidő: azonnal. 
 
 
 
Mezőfalva, 2024. március 13.                                                                                Bencze Éva s. k. 
                                                                                                                        pénzügyi osztályvezető       































MEZŐFALVA NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
2422 Mezőfalva, Kinizsi u. 44. 
: 25/510-360 
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E L Ő T E R J E S Z T É S 

 Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
2024. március 27-i munkaterv szerinti testületi ülésére 

 
Napirend: Tájékoztatás a „Tisztítsuk meg az országot II.” hulladék felszámolási 
pályázatról 
Előadó: Márok Csaba polgármester 
Előkészítő: Szabó Norbert műszaki előadó 
Napirendhez meghívott: Szabó Norbert műszaki előadó 
 
 
Tisztelt Képviselő-testület! 
 
A Nemzeti Hulladékgazdálkodási Koordináló és Vagyonkezelő Zrt. „Tisztítsuk meg az 
Országot II” címen pályázatot írt ki. A pályázat keretén belül illegálisan elhelyezett hulladék 
elszállítására és ingatlanvédelmi rendszer kiépítésére lehet pályázni. 
 
A pályázati felület 2024. március 18-27. között elérhető, illetve a pályázatok benyújtására a 
rendelkezésre álló keret kimerüléséig van lehetőség. 
 
A környezetvédelmi hatóság az elmúlt években több alaklommal szólította fel az 
Önkormányzatot a külterületen illegálisan elhelyezett hulladékok elszállítására és az elkövetők 
ismeretének hiánya miatt ezt minden esetben az Önkormányzat saját költség terhére el is 
szállítatta. Jelen pályázat I. üteménél az Önkormányzat sikeresen pályázott 2021-ben és az ezen 
pályázat keretén belül megtisztított területek azóta tiszták, azokon hulladékot nem helyeztek el.  
 
A Mezőfalva Szőlőhegy körüli térség megvizsgálásra került, és több közterületi szakaszon és 
az Önkormányzat tulajdonában lévő erdős területen találtunk nagyobb mennyiségű illegálisan 
elhelyezett hulladékot. Jelen pályázat keretén belül, a 058, 0590, 0581, 0595, és 0594/13 hrsz-
ú ingatlanokon található hulladékok elszállításával kapcsolatban kértünk be árajánlatokat.  
 
Annak megakadályozása érdekében, hogy ismételten kihelyezésre kerüljenek hulladékok 
térfigyelő kamerák kihelyezésére is lehet pályázatot benyújtani. Az érintett területeket 
megvizsgálva, a Ráadás sor, Hadi út, Nagyvenyimi út területén lennének kihelyezve térfigyelők 
amelyek a teljes szőlőhegyi részt megközelítő és azon átmenő utakat figyelné, illetve a Kossuth 
u. végén a „telefonos” útnál tervezünk telepíteni kamerát. A kamerák telepítésével kapcsolatban 
is bekérésre kerültek az árajánlatok. 
 
A rendelkezésre álló rövid határidő miatt az összeállított pályázati anyagot az Önkormányzat 
bruttó 15.931.264.- ft. értékben nyújtotta be az erre kialakított felületen 2024. március 25-én. 
A benyújtott pályázattal kapcsolatos befogadói igazolást megkaptuk, az elbírálás folyamatban 
van. 
 
 
Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy ha szükséges észrevételeiket tegyék meg, illetve 
véleményüket fogalmazzák meg, ellenkező esetben az alábbi határozat elfogadását javasolom:     



 
 

Határozati javaslat 
 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
…./2024. (III. 27.) határozata 

a „Tisztítsuk meg az országot II.” hulladék felszámolási pályázatról 
 

Mezőfalva Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete (a továbbiakban: Képviselő-testület) a 
Mezőfalva Nagyközség közigazgatási területét érintő „Tisztítsuk meg az országot II.” című  
hulladék felszámolási pályázatról szóló tájékoztatást elfogadja és a bruttó 15.931.264.- Ft 
értékben Márok Csaba polgármester által benyújtott pályázattal egyetért, annak megvalósítását 
támogatja.  
 
Felelős: Márok Csaba polgármester          
Határidő: folyamatos 
 
Mezőfalva, 2024. március 26.  
 
                                                                                                                    
                                                                               Márok Csaba s. k. 
                                                                                                         polgármester  
             



















Mezőfalvi Testvértelepülési-találkozó 2024. június 29. szombat 

 

Színpadon kívüli programok: 

9.00-12.00   Főzőverseny  

10:00 Baráti motoros délelőtt, kutyás bemutató 

10.00 kézművesedés, arcfestés, íjászkodás, csillámtetoválás, óriás légvár, gyerekjátszó, pónicikli 

 

Színpadi műsorok 

12:25  Megnyitó – Márok Csaba polgármester úrral 

12:30 – 13:30 Jó ebédhez szól a nóta Bokor János 

14:00 -14:45 Pintácsi Viki gyerekműsor 

15:00 Habparty 

16:00 Díjátadó 

16:30 Mezőfalva és Kisújfalu csoportjainak bemutatója, Zumba ZUMBERIKÁVAL és a mezőfalvi 

csoportjával, Senior táncbemutató, flashmob 

18:30 – 19:15 Crazy Little Queen Tribute Band szervezés alatt 

19:30-21:30 Jolly és Barby 

22:00 B. Tóth László 

24:00 Farkas Misi ?  24-02. szervezés alatt 

  

                                                                                                             Nagy Erika Csilla 
                                                                                                        közművelődésszervező 




















